
Lauksaimniecības konsultatīvās padomes lēmums pieņemts rakstiskā procedūrā 

PROTOKOLS 

Rīgā 

Datums skatāms laika zīmogā    Nr. 2.2-6e/2/2025 

 

Padomes lēmums tiek pieņemts rakstiskā procedūrā (elektroniski), saskaņā ar Ministru 

Kabineta 2022.gada 6.decembra noteikumu Nr. 769 “Lauksaimniecības konsultatīvās 

padomes nolikums” 18.punktu. 

 

Lēmuma pieņemšanas rakstiskajā procedūrā piedalās un ir aicināti izteikt 

viedokli turpmāk minētie Lauksaimniecības konsultatīvās padomes (turpmāk – 

Padome) dalībnieki: 

 

Nr.p.k. Pārstāvētās iestādes/biedrības nosaukums,  

ieņemamais amats 

Padomes locekļa 

vārds, uzvārds 

1. Padomes priekšsēdētājs, zemkopības ministrs Armands Krauze 

2.  Padomes priekšsēdētāja vietnieks, Zemkopības 

ministrijas valsts sekretārs 
Ģirts Krūmiņš 

3. Biedrības “Latvijas Bioloģiskās lauksaimniecības 

asociācija” valdes loceklis 
Raivis Bahšteins 

4.  Biedrības “Zemnieku saeima” valdes priekšsēdētājs Juris Lazdiņš 

5. Biedrības „Lopkopības saimniecību asociācija” valdes 

loceklis 

Jānis Miezītis 

6. Biedrības “Latvijas Zemnieku federācija” valdes 

priekšsēdētāja 

Agita Hauka 

7. Biedrības “Lauksaimnieku apvienība” valdes loceklis Andris Gargurnis 

8. Biedrības “Latvijas lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Rolands Feldmanis 

9.  Biedrība “Lauksaimnieku organizāciju sadarbības 

padome”, valdes priekšsēdētājs 

Guntis Gūtmanis 

10. Biedrības “Latvijas Jauno zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētāja vietnieks 

Rūdolfs Pulkstenis 

11.  Latvijas Pārtikas uzņēmumu federācijas pārstāvis, 

biedrības “Latvijas Piensaimnieku Centrālā savienība” 

valdes priekšsēdētājs 

Jānis Šolks 

 

Saskaņā ar Ministru Kabineta 2022.gada 6. decembra noteikumu Nr. 769 

“Lauksaimniecības konsultatīvās padomes nolikums” 18. punktu, Padome ir 

lemttiesīga, ja tās sēdē piedalās vairāk nekā puse no padomes locekļiem.  

 

Ņemot vērā apstākli, ka lēmums tiek izskatīts rakstiskā procedūrā (elektroniski), tad 

lēmumu var pieņemt, ja atbildi sniedz un viedokli par lemjamo jautājumu izsaka vairāk 

nekā puse no Padomes locekļiem. Viedokli par jautājumu līdz noteiktajam termiņam - 



2025.gada 14.aprīlim sniedza seši no deviņiem Padomes locekļiem, tāpēc 

uzskatāms, ka Padome ir lemttiesīga. 

 

Padomes rakstiskās procedūras protokola lēmumu sagatavoja: Zemkopības ministrijas 

Lauksaimniecības un lauku attīstības departamenta direktora vietniece Agrita Karlapa. 

 

Rakstiskajā procedūrā izskatāmais jautājums – biedrības “Zemnieku 

saeima” (turpmāk – ZSA) 2025.gada 11.marta vēstule Nr.26 (pielikumā), kurā ZSA 

aicina: 

1) Zemkopības ministriju piešķirt marķētās dīzeļdegvielas limita avansu tiem 

lauksaimniekiem, kuri būs iesnieguši platību maksājuma iesniegumu un pieteikumu 

marķētās dīzeļdegvielas saņemšanai 2025. gadā; 

2) sākot ar šā gada 1. aprīli, piešķirt šiem lauksaimniekiem vismaz 50% no 

2024./2025. saimnieciskajā gadā piešķirtā marķētās dīzeļdegvielas kopējā apjoma 

saimniecībai.  

Rakstiskajā procedūrā tiek lūgts sniegt viedokli par: 

1) atbalstu ZSA aicinājumam, nosakot, ka Lauku atbalsta dienests nodrošina 

iespēju lauksaimniekam pieteikties marķētās dīzeļdegvielas daudzuma saņemšanai 

avansā par 2025./2026. saimniecisko gadu 50 procentu apmērā no 

2024./2025. saimnieciskajā gadā piešķirtā marķētas dīzeļdegvielas kopējā daudzuma; 

2) neatbalstīt ZSA aicinājumu un nenodrošināt iespēju lauksaimniekam 

pieteikties marķētās dīzeļdegvielas daudzuma saņemšanai avansā pirms 2025.gada 

30.jūnija. 

Informācija, kas ir svarīga lēmuma pieņemšanai: 

1. Lauksaimniecības konsultatīvās padomes 2024.gada 4.aprīļa sēdē tika lemts, ka: 

2024.gads ir pēdējais gads, kad tiek nodrošināta iespēja saņemt marķētās 

dīzeļdegvielas daudzumu avansā pirms likumā “Par akcīzes nodokli” 18.panta piektās 

daļas 3.punktā noteiktā termiņa - kārtējā gada 1.jūlija un turpmāk šādu kārtību vairs 

neatbalstīt. 

2. Saskaņā ar likuma “Par akcīzes nodokli” 18. panta piektās daļas 3. punktā noteikto 

marķēto dīzeļdegvielas daudzumu rēķina no 60 līdz 130 litriem par katru 

lauksaimniecībā izmantojamās zemes hektāru un to piešķir saimnieciskajam gadam, 

kas ir noteikts no kārtējā gada 1. jūlija līdz nākamā gada 30. jūnijam. 

3. Saskaņā ar noteikumu Nr.194 11. punktā noteikto, lai saņemtu tiesības iegādāties 

marķētu dīzeļdegvielu, lauksaimniecības produkcijas ražotājs (turpmāk – 

lauksaimnieks), vienlaikus piesakoties ilgtspēju sekmējošā ienākumu pamatatbalsta 

saņemšanai, atbilstoši normatīvajiem aktiem par tiešo maksājumu piešķiršanas kārtību 

lauksaimniekiem, ne vēlāk kā līdz kārtējā gada 1. jūnijam iesniedz Lauku atbalsta 

dienestā iesniegumu.  

4. Atbilstoši noteikumu Nr. 194 13. punktam, Lauku atbalsta dienests līdz kārtējā 

gada 30. jūnijam: 

4.1. izvērtē iesniegumā norādīto informāciju, pārbauda lauksaimnieka atbilstību 

noteikumos Nr. 194 minētajām prasībām un aprēķina marķētās 

dīzeļdegvielas kopējo daudzumu kārtējam saimnieciskajam gadam; 



4.2. pieņem lēmumu piešķirt tiesības iegādāties marķētu dīzeļdegvielu avansā, 

lēmumā norādot marķētās dīzeļdegvielas daudzumu, ko lauksaimnieks ir 

tiesīgs iegādāties no kārtējā gada 1. jūlija līdz kārtējā gada 30. novembrim, 

bet ne vairāk kā 90 procentu apmērā no lauksaimniekam aprēķinātā 

marķētās dīzeļdegvielas kopējā daudzuma kārtējam saimnieciskajam gadam. 

5. Pēc Lauku atbalsta dienesta sniegtās informācijas 2024./2025. saimnieciskajā gadā, 

lai saņemtu marķētu dīzeļdegvielu ir apstiprināti 15 084 lauksaimnieku iesniegumi. 

Līdz 2024. gada 1. aprīlim 2 354 lauksaimnieki bija nopirkuši marķēto 

dīzeļdegvielu 100 procentu apmērā no tiem piešķirtā marķētās dīzeļdegvielas 

daudzuma, kas veido 15,6 procentus no kopējā lauksaimnieku skaita. Kopumā līdz 

2024. gada 1. aprīlim nopirktais marķētās dīzeļdegvielas daudzums veidoja 69,8% 

no 2024./2025. saimnieciskajā gadā piešķirtā kopējā dīzeļdegvielas daudzuma. 

6. Atbilstoši Lauku atbalsta dienesta sniegtajai informācijai 2024.gadā marķētās 

dīzeļdegvielas daudzuma saņemšanai avansā pirms likumā “Par akcīzes nodokli” 

18.panta piektās daļas 3.punktā noteiktā termiņa - kārtējā gada 1.jūlija, pieteicās  

2 925 lauksaimnieki, no kuriem tikai 1628 lauksaimnieki faktiski līdz 2024.gada 

30.jūnijam iegādājās tiem piešķirto marķēto dīzeļdegvielu. Turklāt, administrējot 

2024./2025.saimnieciskā gada pieteikumus, Lauku atbalsta dienests konstatēja, ka 

15 lauksaimniekiem piešķirtais un avansā iegādātais marķētas dīzeļdegvielas 

daudzums bija pārsniedzis pieļaujamo marķētās dīzeļdegvielas daudzumu, kā 

rezultātā Lauku atbalsta dienests par to informēja Valsts ieņēmumu dienestu, kura 

kompetencē ir  pieņemt lēmumu par nelikumīgi izmaksātā valsts atbalsta atgūšanu. 

 

Rakstiskās procedūras rezultāts – Padomes locekļu iesniegtie viedokļi ir šādi: 

 

Pārstāvētās iestādes/biedrības 

nosaukums,  ieņemamais amats 

Padomes locekļa 

vārds, uzvārds 

Atbalsta vai neatbalsta ZSA 

aicinājumu 

Biedrības „Lauksaimnieku 

organizāciju sadarbības padome” 

valdes priekšsēdētājs 

Guntis Gūtmanis 

Atbalsta dīzeļdegvielas avansa 

piešķiršanu. 

Šis lēmums ir būtisks tieši ražojošiem 

lauksaimniekiem, kuriem nepietiek 

degvielas limits agrotehnisko darbu 

veikšanai. 

 

Biedrības „Zemnieku saeima” 

valdes priekšsēdētājs 
Juris Lazdiņš 

Atbalsta, ka Lauku atbalsta dienests 

nodrošina iespēju lauksaimniekam 

pieteikties marķētās dīzeļdegvielas 

daudzuma saņemšanai avansā par 

2025./2026. saimniecisko gadu 50 

procentu apmērā no 

2024./2025. saimnieciskajā gadā piešķirtā 

marķētas dīzeļdegvielas kopējā 

daudzuma. 

 

Biedrības „Latvijas 

Lauksaimniecības kooperatīvu 

asociācija” valdes priekšsēdētājs 

Rolands Feldmanis 

Atbalsta ZSA aicinājumu un rosina Lauku 

atbalsta dienestam nodrošināt iespēju 

lauksaimniekam pieteikties marķētās 

dīzeļdegvielas daudzuma saņemšanai 

avansā par 2025./2026. saimniecisko gadu 



50 procentu apmērā no 2024./2025. 

saimnieciskajā gadā piešķirtā marķētas 

dīzeļdegvielas kopējā daudzuma 

 

Biedrības „ Lopkopības 

saimniecību asociācija” valdes 

loceklis 

Jānis Miezītis 

Atbalsta ZSA aicinājumu rast Zemkopības 

ministrijai iespēju piešķirt marķētās 

dīzeļdegvielas avansu pavasara darbiem 

ražojošiem lauksaimniekiem.  

 

Biedrības „Latvijas Bioloģiskās 

lauksaimniecības asociācija” valdes 

priekšsēdētājs 

Raivis Bahšteins Nav sniegts viedoklis. 

Biedrības „Latvijas Jauno 

zemnieku klubs” valdes 

priekšsēdētājas vietnieks 

Rūdolfs Pulkstenis Atbalsta šogad dīzeļdegvielas avansu 

pavasara darbiem.  

Nākamgad šim jautājumam nevajadzētu 

būt, jo tiek palielināti limiti. 

 

Biedrības „Latvijas Zemnieku 

federācija” valdes priekšsēdētāja 

Agita Hauka Neatbalsta ZSA 

aicinājumu  lauksaimniekam pieteikties 

marķētās dīzeļdegvielas daudzuma 

saņemšanai avansā par 2025./2026. 

saimniecisko gadu 50 procentu apmērā no 

2024./2025. saimnieciskajā gadā piešķirtā 

marķētas dīzeļdegvielas kopējā 

daudzuma.   

 

Biedrības “Lauksaimnieku 

apvienība” valdes loceklis 

Andris Gargurnis Nav sniegts viedoklis 

Biedrības “Latvijas Piensaimnieku 

Centrālā savienība” valdes 

priekšsēdētājs, biedrības “Latvijas 

Pārtikas uzņēmumu federācija” 

pārstāvis 

Jānis Šolks 

Sniegts viedoklis pēc termiņa – 

2025.gada 14.aprīļa. 

 

Vairākums padomes locekļi atbalsta ZSA aicinājumu, tas ir, pieci no deviņiem. 

 

Nolemj: 

 

1. Lauku atbalsta dienestam nodrošināt iespēju lauksaimniekiem pieteikties 

marķētās dīzeļdegvielas daudzuma saņemšanai avansā par 

2025./2026.saimniecisko gadu pirms 2025.gada 1.jūlija, bet ne vairāk kā 50% 

apmērā no 2024./2025.saimnieciskajā gadā piešķirtā marķētās dīzeļdegvielas 

kopējā daudzuma.  

2. Ievērojot to, ka Ministru kabineta 2025.gada 1.aprīļa sēdē ir atbalstīts 

informatīvais ziņojums “Par lauksaimniecībā izmantojamās marķētās 

dīzeļdegvielas akcīzes nodokļa atvieglojuma pilnveidošanu”, kas paredz 

palielināt marķētās dīzeļdegvielas daudzumu atkarībā no audzējamās kultūras, 

noteikt, ka šis ir pēdējais gads, kad tiek nodrošināta iespēja saņemt marķētās 

dīzeļdegvielas daudzumu avansā pirms likumā “Par akcīzes nodokli” 18.panta 



piektās daļas 3.punktā noteiktā termiņa - kārtējā gada 1.jūlija un turpmāk šādu 

pieeju vairs neatbalstīt.  

 

 

 

 

Padomes priekšsēdētājs,  

zemkopības ministrs        A. Krauze 

 

 

 

 

 

 

 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU 

ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 


